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långtidssjukskrivningar 
 
 
Nu i dagarna har massmedia fyllts av diskussionen om de alltmer ökande 
långtidssjukskrivningarna. Alla vet vi tyvärr att fenomenet som sådant inte är 
av en ny karaktär. Orsakerna som utgör grunden har funnits där sedan en 
alltför lång tid tillbaka.  
 Problemet är av nationell karaktär och sålunda brottas vi även i Stockholm 
med långtidssjukskrivningar och allt lidande som det innebär för de personer 
som specifikt drabbas. 
 Det har gått en alltför lång tid utan att några konkreta åtgärder har vidtagits. 
Människor har fått lida i det tysta och exempelvis brukaren har i alla fall inte 
kunnat få den vård och omsorg som hon/han egentligen hade behövt. Vi måste 
nu ta krafttag och våga pröva nya metoder för att söka få rätsida på situationen. 
I någon kommun har man exempelvis börjat att pröva ett system där vård- och 
omsorgspersonalen arbetar tre dagar för att sedan vara ledig lika många. 
Resultatet har blivit att många av personalen idag har mer ork och en bättre 
hälsa. Frånvaron har minskat. Detta är bara ett exempel på nya grepp av 
många. 
 Mot bakgrunden av ovanstående vill jag ställa följande frågor till ansvarigt 
borgarråd: 

1. Hur ser den aktuella situationen ut för Stockholm? Vilka prognoser 
finns för den framtiden? 

2. Vilka åtgärdsplaner finns för nuvarande, samt vilka eventuella nya 
metoder diskuteras? 

3. Finns det några hinder för enheterna/verksamheterna att omedelbart få 
pröva exempelvis ”3-dagarssystemet” eller något liknande? 

 
Stockholm den 17 juni 2002 
 

Leif Rönngren 


